ZJ4305 新媒体导论

学时：54/18  学分：3

【面向对象】新闻学专业

【先修课程】媒介经营与管理

【课程简介】本课程介绍新媒体的界定、新媒体与社会发展、新媒体技术、新媒体的经营与管理、新媒体的发展趋势等。

ZJ4305 Introduction  of  New Media
Hours：54/18 Credit(s)：3

【Learner-oriented】Journalism Major

【Pre-requisite(s)】Media Operation and Management

【Course Introduction】This course introduces the definition, social developments, technology, management, and developmental tendencies of the new media.

ZJ4307新闻学概论
学时：54学分：3
【面向对象】新闻学专业
【先修课程】无
【课程简介】了解新闻学的研究对象和内容体系，新闻的性质与功能，新闻事业的历史规律，新闻传播活动的要素构成，理解新闻自由的实质和社会控制的必要性、新闻专业主义理论的演变和内涵，掌握新闻选择的价值标准、基本原则和方法。
ZJ4307 Introduction to Journalism

Hours：54Credit(s)：3
【Learner-oriented】Journalism  Major
【Pre-requisite(s)】N/A
【Course Introduction】This course introduces the overview, production, development laws,natureand function of journalism, as well press freedom and socialcontrol,the media audience, the principles of journalism, the selection of news, news dissemination, etc.

ZJ4301 传播学概论

学时：54 学分：3

【面向对象】新闻学、广告传播专业

【先修课程】无

【课程简介】讲授传播学的基础知识和基本理论，主要内容分为：控制分析、内容分析、媒介分析、受众分析、效果分析等五部分；在此基础上，培养学生定性、思辨思维的能力。引导学生运用所学的传播学知识审视新近出现的传播现象，如微博、微信、手机短信等，分析新媒体与传统媒体在传播方式、传播手段等的异同，分析媒介与社会的关系，并探讨其未来发展趋势。

ZJ4301 Communication Theory

Hours：54 Credit(s)：3

【Learner-oriented】Journalism Major, Advertising Communication Major

【Pre-requisite(s)】 N/A
【Course Introduction】About the basic knowledge and basic theory of communication theory, and the main content is divided into 5 parts：Control analysis, Content analysis, Media analysis, Audience analysis and Effect analysis. on this basis, to cultivate students' ability of qualitative, thinking. Guide the students to use the knowledge propagation examine propagation phenomena appeared recently, such as micro-blog, Micro message, mobile phone short message, analyzed similarities and differences between new media and traditional media in the mode of transmission, propagation method, analysis of the relationship between the media and society, and explore the future development trend.
ZJ4308  中外新闻传播史

学时：54 学分：3

【面向对象】新闻学专业

【先修课程】无

【课程简介】本课程介绍中国和外国新闻传播史上的重大事件、人物、思想；探讨其中存在的规律以及对当今新闻事业的启示。

ZJ4308 History of Chinese and Foreign News Communication

Hours：54 Credit(s)：3

【Learner-oriented】Journalism Major

【Pre-requisite(s)】N/A

【Course Introduction】This course introduces the major events, great people, and ideas in the news thoughts of China and foreign countries, to explore the existence of laws and their enlightenment of today's journalism business.

ZJ4303  网络媒体经营与管理

学时：54/18 学分：3

【面向对象】新闻学专业

【先修课程】管理学原理

【课程简介】本课程介绍网络媒体的运营环境 、市场定位 、形象塑造 、品牌经营管理 、生产制作管理 、营销宣传 、产品营销 、广告营销 、产业化经营等。

ZJ4303  Network Media Operation and Management

Hours：54 /18 Credit(s)：3

【Learner-oriented】Journalism Major

【Pre-requisite(s)】Principles of Management

【Course Introduction】This course introduces the network  media environmental analysis, network media  market positioning, network media image-building, network media brand operation, network media production management, network media marketing, network media industrialization, etc.

ZB4311新闻编辑与评论
学时：51/18 学分3
【面向对象】新闻学专业
【先修课程】新闻采访与写作
【课程简介】学生掌握新闻编辑的基础理论与基本原则，明确新闻编辑的基本素养，掌握新闻评论写作的基本要求与技能。

 ZB4311  News  Edition  and  Comments
Hours：51/18，Credit(s)：3

【Object-oriented】Journalism Major

【Pre-requisites】News collecting and writing
【Course Introduction】 Students master the basic theory and basic principles of the news editor, clear news editor basic literacy, to grasp the basic requirements and skills of the news commentary writing.
ZB4312新闻采访与写作
学时：54/18  学分3
【面向对象】新闻学专业
【先修课程】无
【课程简介】学生了解并掌握新闻采访与写作的基本知识、技能与技巧，较为熟练地运用各种采访方法从事新闻采访与报道。
 ZB4312 News collecting and writing 
Hours：54/18  Credit(s)：3

【Object-oriented】Journalism Major

【Pre-requisites】N/A
【Course Introduction】Students understand and master the basic knowledge, skills and techniques of news collecting and writing, and more skilled use of the various interviews news coverage and reports. 
ZB4310 数字媒介产品策划与营销

学时：54/18 学分：3

【面向对象】新闻学专业

【先修课程】媒介经营与管理  媒介经济学

【课程简介】本课程内容包括：数字媒介产品的构成、特点；数字媒介产品的生产过程；数字媒介产品的营销环境；数字媒介产品的定价、渠道、促销；数字媒介产品营销案例分析，等。

ZB4310    Planning and Marketing of  Digital Media Products

Hours：54/18  Credit(s)：3
【Learner-oriented】Journalism Major

【Pre-requisite(s)】Media Operation and Management  Media Economics

【Course Introduction】
constitution and  features of digital media products ; production process of digital media products; Digital media products marketing environment; pricing, channel  and promotion of digital media products; case study of digital media product marketing; etc. 

ZB4316 多媒体新闻报道
学时：36  学分2
【面向对象】新闻学专业
【先修课程】无
【课程简介】学生了解并能使用文字、视频、音频、照片、图像等多媒体手段生产新闻产品。
ZB4316   Multimedia News Reports

Hours：36   Credit(s)：2

【Object-oriented】Journalism Major

【Pre-requisites】No
【Course Introduction】Students can use the text, video, audio, pictures, images and other multimedia means to produce the news product.

ZB4322 媒介调查与分析方法

学时：36 学分：2

【面向对象】新闻学专业

【先修课程】媒介经营与管理

【课程简介】本课程主要介绍媒介市场调查的概念与发展历程，调查方法的类型与各自的特点，市场调查活动的主要环节如调查计划的制定、问卷设计、调查报告撰写等内容，并侧重于数据分析的常用方法和工具，如spss软件等。

ZB4322  Media Market Research

Hours：36  Credit(s)：2

【Learner-oriented】Journalism Major

【Pre-requisite(s)】Media Operation and Management

【Course Introduction】This course introduces the concept and development of media market research，survey methods and their characteristics, as well as the media’s work practice, and the main link in market research activities such as investigation plan, questionnaire design, surveymethod selection, investigators training, report writing, etc. With a focus on Common methods and tools of data analysis, such as spss software.
ZX4344 网络视觉设计
学时：36/18   学分：2

【面向对象】新闻学专业

【先修课程】网页设计与制作、数字图形创意与设计
【课程简介】本课程介绍网络视觉设计的基本原理与方法。主要内容包括视觉设计重要理论、网络视觉设计元素、网络视觉设计技巧、网络视觉设计策略、网站经典设计分析与比较。

ZX4344 Web Visual Design

Hours：36/18  Credit(s)：2

【Learner-oriented】Journalism Major 
【Pre-requisite(s)】web-page design and production, Digital graphic creativity and design

【Course Introduction】This course introduces the basic principles and methods of web visual design. Includes the visual design theories, network visual design elements, visual design skills, network visual design strategies, the comparison of classic website designs.

ZX4345 网络与新媒体技术应用

学时：36   学分：2

【面向对象】新闻学专业

【先修课程】计算机基础

【课程简介】本课程主要介绍与网络或新媒体相关的技术基础，如网络原理、数字信息处理技术、数字信息存储技术、数字终端技术、网络安全技术、常用APP软件开发技术等。

ZX4345  Application of network and new media technology

Hours：36   Credit(s)：2

【Learner-oriented】Journalism Major

【Pre-requisite(s)】Basis of computer engineering

【Course Introduction】This course aims at being an introduction to the related technologies and network or new media, as the network principle, the digital information processing technology, the digital information storage technology, digital technology, network security technology, used APP software development technology.

ZX4357   舆论传播与舆情分析

学时：36 学分：2

【面向对象】新闻学专业

【先修课程】传播学概论、统计学

【课程简介】本课程介绍舆论传播的现状、特征、问题与对策。主要内容有舆论传播的基本理论、舆情案例研究、舆情分析技术、舆情新发展与应急处置。

ZX4357  Public Opinion Communication and Analysis
Hours：36 Credit(s)：2

【Learner-oriented】Journalism Major
【Pre-requisite(s)】Guide to Communication, Principle of Statistics

【Course Introduction】This course introduces the public opinion  Communicatio´s status quo, characteristics, problems and counter measures. Includes the basic theory of public opinion Communication, cases study of public opinion, analysis technology of public opinion, the new development of public opinion and emergency management.

ZX4366  大数据分析与应用

学时：36   学分：2

【面向对象】新闻学专业

【先修课程】计算机基础

【课程简介】本课程主要介绍大数据的概念、特点，大数据在媒介研究中的应用，以及数据挖掘、统计学习和模式识别中与大数据分析相关的理论、方法及工具。

ZX4366 Analysis and application of large data

Hours：36   Credit(s)：2

【Learner-oriented】Journalism Major

【Pre-requisite(s)】Basis of computer engineering

【Course Introduction】This course aims at being an introduction to the concept, characteristics of large data, application of large data in media studies, as well as data mining, statistical learning and pattern recognition and data analysis related theories, methods and tools.

ZX4368 网络社会学
学时：36 学分：2

【面向对象】新闻学专业

【先修课程】传播学概论、新媒体导论

【课程简介】本课程介绍网络与社会的互动关系及影响反思。主要内容包括网络社会原理、

网络社会文化与制度的多样性、网络经济、网络政治、网络文化、网络社会学研究前沿。
ZX4368  Network Sociology

Hours：36 Credit(s)：2

【Learner-oriented】Journalism Major
【Pre-requisite(s)】Guide to Communication, An Introduction to the New Media

【Course Introduction】This course introduces the interaction relationship and influence of reflection between network and society.Includes the principles of network society, the diversity of network sociology, network economy, network politics, network cultures, network sociology research frontier. 

